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Rajku Sobotinčiću
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Petnaest godina razvoja
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Čestitamo Praznik rada i Dan Općine
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Poštovani čitatelji, 

poklopilo se! Ovaj je 
broj u znaku obljetnica. 
Općina Čavle slavi 15. 
godišnjicu ustroja, a vaša 
Gmajna svoj mali jubi-
lej- 10. broj. U ovoj Gma-
jni koja je pred vama pris-
jetili smo se 1993. godine 
i formiranja nove jedinice 
lokalne samouprave. Dogo-
dilo se to 18. travnja. 

Razgovarali smo s prvim načelnikom, legendarnim 
Mladenom Valjanom - Vlačinom, jednim od najpoznatijih 
ugostiteljskih brendova naše županije, ali i s prva tri zapo-
slenika Općine koji su se na tom radnom mjestu zadržali 
do danas. To su bivši tajnici triju mjesnih zajednica iz 
kojih je nastala Općina Čavle: Mirjana Čabrijan, Jasna 
Gizdulić i Doris Miculinić. «Prvih petnajst let» prisjeća 
se i naš dragi suradnik Dražen Herljević, ali u ovom tek-
stu iz kuta novinara. Moj kolega Zlatko Kurtović u po-
vodu obljetnice proučio je izdvajanja po resorima kroz 

godine te donosi njihov pregled, a članica Poglavarstva 
zadužena za proračun i financije Nada Luketić donosi 
nam pregled ulaganja u Općini Čavle u proteklih petn-
aest godina. Obratite pozornost i na anketu provedenu 
među djecom Osnovne škole Čavle što je za njih Općina. 
Vjerujem da će vas neki odgovori nasmijati. 

U ovom jubilarnom 10. broju donosimo vam i 
životopise ovogodišnjih dobitnika javnih priznanja 
te pregled svih dobitnika dosad. Važno je naglasiti da 
je ovih dana Općina Čavle dobila prvog počasnoga 
građanina akademika Petra Strčića, ali i toliko željeni i s 
nestrpljenjem očekivani rječnik i gramatiku «Grobnički 
govor XX. stoljeća» u nakladi Katedre čakavskog sabora 
Grobnišćine, a čije su autorice prof. dr. sc. Iva Lukežić i 
dr. sc. Sanja Zubčić. Čestitke akademiku i autoricama! 

Ovom prilikom želim čestitati i zahvaliti svim surad-
nicima Gmajne na deset uspješnih brojeva, a vama dragi 
čitatelji na povjerenju koje ste nam ukazali. U nadi da 
ćete i dalje biti uz nas čestitam vam Dan Općine Čavle, 
15. godišnjicu njezina ustroja, Filipju i Praznik rada! 

Ugodno čitanje
Sandi Bujan Cvečić
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IZ PRVE RUKE

RAZGOVOR: Mladen Valjan, prvi načelnik i poznati ugostitelj Općine Čavle

Prije 15 godina, u sklopu prvog ustroja lokalne sa-
mouprave u samostalnoj Hrvatskoj, osnovana 
je Općina Čavle. To je zapravo bio njezin novi 

početak, jer je prije toga djelovala i od 1895. do 1956. 
godine. No njezino utemeljenje 1993. godine dogodilo 
se u novim povijesnim, društvenim i državnim okolnos-
tima, a utemeljili su je novi ljudi za novo stoljeće. 

Za prvog načelnika izabran je Mladen Valjan, koji 
je s malobrojnom ekipom vrijednih suradnika posložio 
sve potrebne «kockice» i uspješno postavio temelj nove 
Općine. Nakon toga se vratio svome obiteljskom biznisu 
i nastavio graditi jedan od najpoznatijih ugostiteljskih 
brendova PG županije – bistro «Vlačina», a odnedavno i 
djelatnost iznajmljivanja soba. 

U ovom razgovoru želimo doznati kako izgleda 
Općina Čavle iz perspektive njenog prvog načelnika, da-
nas uspješnog gospodarstvenika.

Od nositelja liste do načelnika
Godina 1993. bila je povijesna i za Republiku 

Hrvatsku i za Općinu Čavle u kojoj je, u tome trenut-
ku, Vama pripala najistaknutija uloga. Recite nam 
kako ste Vi osobno doživjeli to vrijeme i svoju ulogu 
prvog načelnika Općine? 

Bilo je to vrijeme velikih promjena, kako na državnoj 
tako i na lokalnoj razini. Trebalo je stvarati nešto novo, 
svi smo slutili da je to jako važno i da se moramo uključiti, 
ali nismo točno znali ni što ni kako. Primjerice, kad su 
meni ponudili da budem nositelj stranačke liste nisam 
ni približno znao što to znači, kao što nisu znali ni 
ljudi koji su me na to nagovarali, a vjerojatno su malo 
znali i sami organizatori izbora.

No ipak smo djelovali, kao prijatelji i kao ljudi, oso-
bito uz NK Grobničan. Uzajamno smo se podržavali i 
ohrabrivali, a poticala nas je i sama društvena atmosfera 
koju su stvarali javni mediji i mještani. Osjećali smo da 
moramo djelovati i da to što moramo da je za dobrobit 
našega kraja. Pa ako nećemo mi, koji smo tu rođeni i 
koji najbolje poznajemo svoje potrebe i probleme, tko će 
umjesto nas.  

Tako sam ja, na nagovor prijatelja Mladena Mavrinca, 
prihvatio ulogu nositelja naše koalicijske liste i sve kas-
nije javne nastupe. Posebno se sjećam prvog nastupa na 
televiziji kad sam govorio, prema vlastitim natuknicama, 
našim grobničkim govorom o našim prioritetima. Bilo je 

to spontano i bilo je odlično primljeno. 
Nakon provedenih izbora meni je pripala uloga prvog 

načelnika, a ja sam je prihvatio među ostalim i zato što je 
načelnik trebao biti profesionalac, pa je bilo lakše meni 
privremeno zatvoriti lokal u koji se u svakom trenutku 
mogu vratiti, nego drugima napustiti radno mjesto i riski-
rati da nakon isteka mandata ostanu bez posla. 

Dvije grobničke općine 
Svaki veliki projekt podrazumijeva određene pri-

preme i sučeljavanja različitih mišljenja. Kako je, 
u tome smislu, teklo osmišljavanje projekta Općine 
Čavle, te koji su bili operativni problemi prilikom 
njenog ustroja?

Prvi plan ustroja novih općina krenuo je, naravno, iz 
dotadašnjih struktura lokalne vlasti, odnosno za područje 
Grobnišćine iz Općine Rijeka. Ovaj plan je predvidio 
formiranje dviju grobničkih općina, te pripajanje mjesne 
zajednice Svilno Gradu Rijeci. Kako ovaj plan nije bio 
definitivan o njemu su se u grobničkim mjesnim zajedni-
cama, a bilo ih je pet, počeli voditi razgovori.

Tada se nametnula dilema formiranja jedne ili dvi-
ju grobničkih općina. Tu je bilo različitih pristupa i 
mišljenja, a može se reći da je u Općini Čavle prevladavao 
stav za jedinstvenu, a u Općini Jelenje za dvije općine. 
U samom Svilnu, koje je uvijek pripadalo Grobnišćini, 
raspoloženje je bilo podijeljeno između pripajanja Gradu 
Rijeci i Općini Čavle.

Na kraju je zadržan plan formiranja dviju 
grobničkih općina, pri čemu je Svilno pripalo Gradu 
Rijeci iako su već postojali svi potrebni akti da se ono 
uključi u Općinu Čavle. Premda smo tada zagovarali 
jedinstvenu općinu danas možemo reći da takav ishod i 
nije bio loš, jer on osigurava bolju povezanost mještana 
i njihove lokalne vlasti. Naravno, pritom ne mislim i na 
Svilno.

Prvi načelnik Općine u svojoj “Vlačini”

Općina Čavle  
Težak početak za 
dobar nastavak
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Sam postupak formiranja Općine Čavle, s obzirom 
na puno poslova i nepoznanica, nije bio nimalo lag-
an. No uz veliko zalaganje svih članova Poglavarstva 
i Vijeća, te iskustvo i zalaganje prvih troje zaposle-
nika Općine, a dotadašnjih tajnika mjesnih zajednica, 
Dorisa Miculinić, Jasne Gizdulić i Mirjane Čabrijan, 
uspjeli smo ostvariti sve postavljene planove i stvoriti 
dobar temelj za nastavak rada novih saziva općinskog 
vijeća i poglavarstava. I nakon odlaska iz općinskih 
tijela sa svima ostati u dobrim prijateljskim odnosi-
ma. 

Uspješan razvoj svih područja
Nepodijeljeno je mišljenje da je Općina 

Čavle u proteklih 15 godina dobila pot-
puno novo, ljepše, lice. Recite nam da li ste 
Vi osobno zadovoljni postignutim, te što 
biste izdvojili kao njena najveća dosadašnja 
postignuća?

I ja se pridružujem takvom mišljenju, dakle 
osobno sam zadovoljan postignutim rezultati-
ma. Sa zadovoljstvom mogu reći da je nakon 
prvog četverogodišnjeg mandata Općina na-
stavila uspješno ostvarivati i dalje razvijati 
sve prve zamisli na svim područjima, u komu-
nalnoj infrastrukturi, u kulturi, u sportu.... 
Naravno u novim okolnostima i sa sve većim 
proračunskim sredstvima i mogućnostima. 

Iako su svi rezultati vrijedni, u ovom tre-
nutku bih izdvojio rekonstrukciju prometnice 
Čavle – Jezero i revitalizaciju grobničkog 
Kaštela. Također me raduje i općinska potpo-
ra udrugama koje djeluju na našem području i 
koje daju veliki doprinos razvoju društvenog 
života i čuvanju grobničke tradicije. No osobito 
podržavam i pozdravljam ulaganja u sport, za-
pravo činjenicu da je preko sporta više od 300 
naših mladih ljudi usmjereno zdravim aktivnostima i 
pravim vrijednostima.  

Možda su neka područja Općine, prije svega mi-
slim na njene rubne dijelove, manje dobila od drugih, 
ali to je razumljiva posljedica svakog ubrzanog ra-
zvoja. Naime nikada ne mogu svi u isto vrijeme doći 
na red i dobiti sve što im je potrebno i što bi željeli. No 
siguran sam da će i drugi, zapravo svi, doći na svoje. A 
kad je riječ o samom centru, treba reći da prema njemu 
gravitiraju svi mještani i da svima na neki način služi. 

Nakon dvorane - bazen
U 15. jubilarnoj godini svoga djelovanja Općina 

je krenula u realizaciju sportske dvorane, svoga 
najvećeg kapitalnog projekta. Što vi, iz pozicije 
uspješnog gospodarstvenika, smatrate budućim 
razvojnim prioritetima Općine?

Nakon završetka sportske dvorane trebati će 
razmišljati o novim projektima. Već danas nije teško 
pretpostaviti da se nakon stvaranja uvjeta za ra-
zvoj dvoranskih sportova nameće potreba za ra-
zvojem sportova u vodi, dakle potreba za bazenom. 
Što se tiče drugih velikih objekata društvenog stan-
darda smatram da već raspolažemo velikim Domom 

kulture, kojega nažalost nedovoljno koristimo. 
Od ostalih kapitalnih ulaganja trebati će osmišlja-

vati nove projekte na Platku i Automotodromu Grob-
nik, odnosno sudjelovanje naše Općine u tim projek-
tima. Jer narav i značaj njihovih sadržaja, kao i visina 
potrebnih ulaganja, ne prelazi samo naše općinske, 
nego i županijske okvire. 

Nove perspektive i mogućnosti svakako će otvo-
riti i buduća riječka zaobilaznica preko područja naše 
Općine. No u svakom slučaju novih ulaganja prethod-
no treba rješiti vlasničke odnose, odnosno katastarske 
i gruntovne probleme. A što se tiče dileme između pro-
daje i koncesije određenih područja nju treba rješavati 
od slučaja do slučaja, ali uvijek odlučno i u interesu 
Općine.

Čavle i Jelenje: puno prostora za 
zajedničke projekte

U prošloj godini Općina Čavle je započela in-
tenzivnu suradnju s Općinom Jelenje. Kako Vi gle-
date na ovu suradnju i na kojim područjima vidite 
najveće mogućnosti i najveću potrebu za rad na 
zajedničkim projektima?

Osim područja koja su nedvojbeno zajednička i na 
kojima će trebati trajno surađivati, kao što su povijest, 
govor i kultura, dvije grobničke općine imaju puno 
zajedničkog i na svim drugim područjima. A gdje ima 
dodirnih točaka tu se pojavljuju i zajednički ciljevi i 
zajednički interesi. I naravno, tu je potrebna suradnja, a 
ne odvojeno djelovanje i dupliranje projekata i napora.

Stoga pozdravljam prošlogodišnje otvaranje 
nove stranice u suradnji općina Čavle i Jelenje na 
zajedničkoj sjednici njihovih poglavarstva na Plat-
ku, kao i projekte koji su tom prigodom spomenuti. 
Nadam se da će se oni uskoro početi i ostvarivati i 
da će ih biti još. A prostora za suradnju ima, pogoto-
vo u daljnjem razvoju sportskih i turističkih sadržaja, 
primjerice, na područjima Platka, Grbničkog polja i 
Rječine.

IZ PRVE RUKE

Mladen Valjan ispred slike roditelja, u ambijentu
obiteljske i grobničke tradicije

Razgovarao: Zlatko Kurtović
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Velika nepoznanica, ali i veliki izazov
Kako ste Vi osobno doživjeli vrijeme velikih prom-

jena početkom 90-tih godina prošlog stoljeća i koja je 
bila Vaša uloga tijekom formiranja nove Općine? 
Doris. Razdoblje formiranja Općine Čavle bilo je ve-
lika nepoznanica, ali i veliki izazov da se dobije nešto 
svoje, da počnemo sami kao buduća Općina voditi brigu 
o svojim problemima i potrebama. Do tada, u mjesnoj 
zajednici to je bilo nemoguće, uvijek je netko drugi 
donosio konačne i za nas bitne odluke.

Kako je Općina nastajala u prostorima mjesne za-
jednice u kojoj sam bio tajnik, za mene je sam početak 
bio vrlo buran. No ipak su svima nama najdublji uti-
sak ostavili prvi višestranački izbori, te konstituiranje 
Općinskog vijeća i Poglavarstva. A ja sam u tim rad-    
njama obnašao dužnost zamjenika predsjednika Izbor-
nog povjerenstva Općine Čavle. 

Jasna. Nagovještaj formiranja novih lokalnih jedi-
nica  označio je najavu nečeg novog i nepoznatog. Mi 
koji smo tada radili kao tajnici mjesnih zajednica znali 
smo da imamo velika i dragocjena iskustva stečena u 
radu kroz protekli period no nismo znali da li će «neki 
novi ljudi» to i prepoznati.

Prvi načelnik Mladen Valjan okupio nas je i mis-
lim da smo kao djelatnici općinske uprave opravdali 
i njegovo povjerenje i povjerenje svih članova Vijeća 
i Poglavarstva. Osobno sam bila raspoređena na po-
slove referenta za upravno pravne i komunalne po-
slove i vjerujem da sam uspostavila dobru suradnju s 
mještanima.

Mirjana. Ta vremena nisu bila nimalo laka, ali su 
bila jako poticajna. Poticala su sve ljude, pa i nas koji 
smo ustrojavali novu Općinu, da svojim osobnim ra-
dom i zalaganjem dajemo doprinos razvoju našeg kraja 
i boljoj budućnosti pojedinaca i društva u cjelini.

Radilo se timski, ništa nije bilo teško, učilo se, tražilo 
savjete i davalo sve od sebe kako bi Općina Čavle bila 
primjer dobrog rada i dobre organiziranosti. Pri tome 
mi je ostala jedna neostvarena želja – da Svilno postane 
dio Općine Čavle.

Zahtjevniji rad u Općini
U čemu je tada bila razlika između rada u mjesnoj 

zajednici i rada u općini, te koliko ste danas zadovoljni 
postignućima Općine Čavle u proteklih 15 godina?

Doris. Kako su to bili 
prvi koraci demokracije i 
novog načina funkcioni-
ranja društva svi smo na 
neki način učili. A da-
nas, nakon 15 godina, na 
svakom koraku možemo 
uočiti  određeni napredak 
i uvjeriti se u opravdanost 
postojanja Općine.

Može to nekome iz-
gledati subjektivno raz-
mišljanje, ali nitko ne mo-
že pobiti činjenicu da naša 
Općina danas, u odnosu na 
svoj početak, izgleda pot-
puno drugačije i mnogo 
ljepše, i da ima čvrst temelj 
za još veći napredak. 

Jasna. Rad u mjesnoj 
zajednici i počeci rada u 
općini nisu se, u adminis-
trativnom pogledu, bitno 
razlikovali. Mjesna za-
jednica je imala Savjet i 
Skupštinu, a općina Pogla-
varstvo i Vijeće, pa je u oba 
slučaja  trebalo opsluživati 
dva tijela. No treba nagla-
siti da je današnji obim po-
sla jedinice lokalne samou-
prave neusporedivo veći u 
odnosu na njene početke.

U proteklih 15 godina Općina Čavle je promijenila 
sve svoje segmente, pogotovo komunalni standard. Neki 
se dijelovi gotovo ne mogu prepoznati, pa s punim pra-
vom možemo biti zadovoljni postignutim.

Mirjana. Uvijek je veliko zadovoljstvo raditi za svo-
ju sredinu i za svoje ljude. Međutim, rad u današnjim 
općinama je puno zahtjevniji, traži stručno znanje i veliko 
zalaganje, ozbiljan pristup poslu i veliku odgovornost.

Općina Čavle se razvila i napreduje na svim 
područjima. Meni osobno najveće je zadovoljstvo što je 
cjelokupni rad naše Općine posvećen boljem životu naše 
zajednice, odnosno potre-
bama i željama građana.

OPĆINA

OPĆINA ČAVLE OD 1993. DO 2008. GODINE

Od prvih koraka
do napretka na svakom koraku
Općina Čavla formirana je 1993. godine spajanjem mjesnih zajednica Cernik-

Čavle i Grobnik. U prijelazu u viši oblik lokalne samouprave svakako su 
veliku ulogu imala i ranija iskustva, koja su u Općini Čavle uspješno prenijeli 

Jasna Gizdulić, Mirjana Čabrijan i Doris Miculinić, tajnici triju mjesnih 
zajednica do 1993. godine. U povodu 15. obljetnice Općine postavljamo im dva 

prigodna pitanja

Doris Miculinić,
samostalni upravni 

referent

Jasna Gizdulić,
viši stručni referent za 
društvene djelatnosti

Mirjana Čabrijan, 
stručni suradnik za 
fi nancijske poslove i 

proračun  

Razgovarao: Z. Kurtović



7
Gmajna, broj 10., svibanj 2008.

Petnajst let va životu ni 
dugo razdoblje, ali pet-
najst prvih let, to j već 

nič sasma drugo. Čovik do 
petnajstoga leta nauči puno 
toga ča mu kasnije va životu 
rabi, stekne prva znanja i na 
neki način s tin temeljon krene 
daje va život. Slično bi se mo-
glo reć i za raznorazne insti-

tucije i organizacije. Uostalon, i njih čine judi.
A ča moremo reć za prvih petnajst let čavjanske općine? 

Generalno gjedajuć, mislin da j ta naša općina položila ispit, 
da su storeni dobri temeji i da se, kod i va našoj okolici, na 
Viškovu, va Kastvu, va Kostreni i drugih jedinicah lokalne 
samouprave, vide pozitivni pomaki u odnosu na ono vrime 
kad nismo imeli ni općinu, nit smo bili, kako bimo rekli, 
svoji na svojen. Daleko od toga da se ne more i boje, ali 
sigurno da j z današnje perspektive pogled va budućnost 
puno lipši nego onda kad je tribalo počinjat od nule.

Budući da san toga, sad već davnoga 1992. i 1993. leta 
kod novinar pratil Općinu Rika, imel san priliku zbliza gje-
dat proces rasformiranja bivše općine i stvaranja tih naših 
novih, kako smo onda kod papagaji učili ta izraz, jedinic 
lokalne samouprave. Sjećan se da j zakon o formiranju 
županij, gradovih i općin va Saboru donesen va dvanajston 
misecu ‘92. leta, nigdi na samon kraju, a već va drugon mi-
secu imeli smo izbori za nove lokalne vlasti. I mi na Čavji 
birali smo prvi put općinsku vlast kod i si drugi, a tek onda 
kad je ta vlast zibrana, tribalo j nać mesto kadi će ta vlast 
sidet i kadi će ta općina uopće bit. Vjerojatno bi bilo nor-
malnije da j bilo obrnuto, ali znate da pu nas nikad niš ne 
gre onako kako bi tribalo. 

Vlačina prvi načelnik
Uglavnon, prvi načelnik čavjanske općine bil je Mladen 

Valjan (Vlačina). Sirota, ni imel kadi ni sidet, aš je najpr-
vo tribalo uredit općinske prostorije zada Doma na Čavji. 
Logično j bilo da to bude tamo kadi j nikad bila ambulanta 
dok se ni storila ova nova prema školi. Vlačina me j jedan-
put i osobno otpejal pogjedat kako se uređuju te prostorije, 
dok san čekal bus pred Domon. Na prvon katu, kad j ni-
kad bil dr. Galetović, bile su kancelarije za referenti, a na 
drugon katu kadi j bila zubarska ordinacija uređivala se j 
kancelarija za načelnika i tajništvo. Kuliko znan, više-man-
je su i druge nove općine svoje prostorije uredile va sklopu 
svojih domih kulture ili bivših mjesnih zajednic, aš je tako 
bilo najlakše. Kašnje, kad su već malo stasale, su iskale i 
nika druga rješenja.

Naša općina, kod ča j poznato, lani se j preselila va novi 
prostor, va Čebuharovu kuću ka j prethodno obnovjena i 
adaptirana za potribe općinske administracije. Tamo naši 
‘općinski oci’ imaju više mesta i boji uvjeti za delo, iako 
san čul i mišjenja da ta stara i vredna kuća morda baš i ni 
prikladna za administraciju i upravu, kuliko morda za niku 
drugu namjenu. Ali sad je kasno o tomu govorit, odluka j 
donesena pred puno let i tribalo j onda raspravjat. Ako ćemo 

pravo, čini mi se da j sadašnji 
načelnik Lambaša veći ko-
moditet imel va starih pros-
torijah, aš ova nova kancel-
arija mu j fanj manja od one 
bivše. Doduše, va prizemju 
kuće j knjižnica, oprta isto 
tako lani, pa ako se baš niko-
mu i ne pjaža ča su gori uselili 
općinari, siguro nima niš pro-
tiv toga da va centru Čavje 
sad postoji jedno takovo mes-
to kadi se, osim posuđivanja 
knjig i čitanja novin, moru 
organizirat i manje kulturne 
priredbe kod ča su promocije 
knjig, nastupi književnikih, 
okrugli stoli itd.

Premalo barufe
Razumi se, općina ni sama sebi svrha. Da su općinske 

kancelarije jedino ča se j va vih petnajst let storilo, mogli 
bimo ju zajedno ukinut. Srića da ni tako. Puno se j delalo i 
na infrastrukturi. Još pred puno let rekonstruirana j cesta od 
Kikovice do Svilnoga, kod i od Čavje do Jezera, storena j i 
nova cesta od Čavje do Svetoga Kuzma z prikjučkon na au-
toput, a otprt je i prvi trgovački centar da imamo kadi trošit. 
Na sportskon planu, storen je pravi stadion va Mavrincih, 
dela se i dvorana, a pred par let na Hrastenici se j načinila 
i boćarska dvorana ka j nedavno ugostila čak i Europsko 
prvenstvo. Ni kultura ni zapostavjena, pa se uz već spo-
menutu knjižnicu kontinuirano ulaže va obnovu Kaštela va 
Gradu Grobniku, a i manifestacije poput MIK-a, Grobničke 
jeseni, maškar i drugih govore da ni dosadno. Jedino nan 
gospodarstvo i izvoz, da parafraziran Mesića, ne gredu baš 
najboje. Nismo dobili nijednu tvornicu ili proizvodnju, ali 
nismo jedini.

E sad, da se more boje i kako naprvo? Pa siguro da se 
more i treba. Od lovorik i stare slave nikad ni preveć koristi. 
Meni nikako fali malo barufe, ne one prave nego političke. 
Znate ono, kad opozicija napada vlast, a vlast se onda brani 
i vrnja udarac. Čini mi se ko da se vlast i opozicija previše 
uvažavaju, a ne reče se zabadava da bez prave opozicije ni 
vlast ni prava. I obrnuto. A morda san i va krivu, morda san 
preveć pod utjecajen nikih drugih sredin kadi se ovi ki su na 
vlasti i ovi ki su va oporbi sako malo prepucavaju. Morda 
j pak to samo zatišje pred buru, pred lokalni izbori ki ćemo 
imet za leto dan i na kih ćemo načelnika birat izravno.

Iako san politički novinar, znate da ovdi nikad nis pisal 
o politiki, ali sad me baš zanima ki će se drugo leto kandi-
dirat.

Kako će zgjedat Općina Čavja za drugih petnajst let? Ki 
to more predvidet. Ako ćemo bit iskreni, cela Grobnišćina 
još je vavik ugodno mesto za živjenji. Neka tako i ostane. 
Neka me se krivo ne shvati, ali ne bin tel da postane, kod 
nike druge sredine, prenapučena i preizgrađena. Ako va 
tomu si skupa uspijemo, već to će bit nič.

KOLUMNA

Piše: Dražen
Herljević

ČA...ČA...ČA...

Prvih petnajst let
Ča moremo reć za 
prvih petnajst let 

čavjanske općine? 
Mislin da j položila 
ispit, da su storeni 
dobri temeji i da 
se vide pozitivni 
pomaki. A kako 

će zgjedat Općina 
Čavja za drugih 

petnajst let? Ki to 
more predvidet? 

Ako ćemo bit 
iskreni, cela 

Grobnišćina još je 
vavik ugodno mesto 

za živjenji. Neka 
tako i ostane
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IZ DNEVNOG REDA

Od ovog Uskrsa prekrasnom frankopanskom Kaštelu 
u Gradu Grobniku stanovnici ovog kraja, ali i prolaznici 
te turisti mogu se diviti i noću. Naime, na Veliku subotu 
nakon večernje mise upaljena je dekorativna rasvjeta 
koja Grad Grobnik čini još ljepšim. Riječ je o projektu 
na kojem se radili gotovo dvije godine i koji je finan-
cirala Općine Čavle, a tehničku podršku dala je Hrvatska 
elektroprivreda. Projekt je djelo tvrtke Lumenart iz Pule, 
a izvela ga je tvrtka Domeni. Investicija iznosi 500.000 
kuna, a uključuje opremu i radove, rekao je član Pogla-
varstva Ervin Bura. 

Općina Čavle već godinama ulaže sredstva u revital-
izaciju grobničkog Kaštela. Trenutačno se privode kraju 
radovi na uređenju sokolane, kojoj će bit vraćen prvobi-
tan izgled. Prepoznajući vrijednost ostavštine Frankopana 
sanaciju Kaštela podupiru Ministarstvo kulture i Primor-
sko-goranska županija. Sanacija i revitalizacija Kaštela 

osim kulturnog imaju i veliki turistički značaj, posebno u 
ovom periodu turističkog uzleta Općine Čavle. 

Odlukom Općinskog vijeća
Općina Čavle kreditnim zadu-
živanjem u iznosu od 20 milijuna 

kuna financirat će  polovicu troškova 
izgradnje sportske dvorane u Mav-
rincima. Za izgradnju je potrebno 40 

milijuna i 90 tisuća 
kuna, a dovršetak 
izgradnje planira 
se za rujan sljedeće 
godine. 

Općina Čavle 
trenutno provodi 
postupak javne 
nabave za dobivan-
je najpovoljnijih 
uvjeta kreditiranja. 
Nakon provedenog 
postupka čeka se 
odobrenje Vlade 
Republike Hrvatske 
za zaduženje.

Odluku o zadu-
živanju Poglavar-
stvo je predložilo 
Općinskom vijeću 
kako bi dvorana 
bila dovršena u 
predviđenom roku, 
a ne želeći u opas-
nost dovesti likvid-
nost proračuna, 
obrazložio je 
načelnik Željko 
Lambaša.

Prvi rebalans 
proračuna 

Općinsko vijeće Čavle us-
vojilo je prve izmjene i dopune 
ovogodišnjeg proračuna kojim su 
prihodi povećani za 15.286.000 
kuna, pa sada iznose 60.048.000 
kuna. Najveći razlog za povećanje 
prihoda je kreditno zaduženje koje 
je Općinsko vijeće odobrilo na 
sjednici Općinskog vijeća održanoj 
u veljači i koje je usmjereno u 
izgradnju sportske dvorane u Ma-
vrincima. Također, do povećanja 
prihoda došlo je i zbog viška sred-
stava prenesenih iz prošle godine u 
iznosu od gotovo tri milijuna kuna 
koji će se, odlučeno je, također 
usmjeriti u izgradnju sportske 
dvorane. 

Od ostalih resora, rebalan-
som proračuna za 1.367.000 
kuna povećana su sredstva u st-
ambeno-komunalnim poslovima 
(pola milijuna kuna planirano kao 
kapitalna pomoć Komunalnom 
društvu Čavle za nove autobusne 
čekaonice i groblja, a 831 tisuća 
kuna izdvaja se za KD Vodovod 
i kanalizacija). Povećanje od 160 
tisuća kuna bilježe opće javne 
službe, dok se sredstva za sport i 
kulturu povećavaju za deset tisuća 
kuna. 

Općina Čavle realizirala značajan projekt 

Ljepota grobničkog Kaštela vidljiva i noću 
Sanacija i revitalizacija Kaštela osim kulturnog imaju i veliki turistički značaj,

posebno u ovom periodu turističkog uzleta Općine Čavle 

Investicija za opremu i radove osvjetljenja Kaštela 
iznosi 500.000 kuna

Sportska dvorana svakim danom
sve bliže realizaciji

Kreditno zaduženje
za sportsku dvoranu 
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Komunalno društvo Čavle 
bira direktora 

Nadzorni odbor Komunalnog društva Čavle objavio 
je natječaj za izbor i imenovanje direktora jer u travnju 
istječe četverogodišnji mandat dosadašnjem direk-
toru Gojku Sobotinčiću. Komunalno društvo osnovala 
je Općina Čavle u srpnju 2003. godine,  a s radom je 
društvo počelo 2004. godine. Za prvog direktora tvrtke u 
stopostotnom vlasništvu Općine Čavle izabran je Gojko 
Sobotinčić. Cilj osnivanja Komunalnog društva Čavle 
bilo je kvalitetnije rješavanje komunalne problematike 
i komunalno redarstvo. Odluku o direktoru donijet će 
Skupština Komu-
nalnog društva 
Čavle, odnosno 
Općinsko vijeće.

IZ DNEVNOG REDA

Pripremila: Sandi Bujan Cvečić 
Slike: R. Brmalj

Veće kazne za nepoštivanje 
komunalnog reda 

Općinsko vijeće Općine Čavle donijelo je iz-
mjene i dopune Odluke o komunalnom redu zbog no-
vog Prekršajnog zakona koji je stupio na snagu ove 
godine. Ovim izmjenama i dopunama povećane su 
novčane kazne. Dosad su jedinice lokalne samouprave 
fizičkim osobama mogle naplatiti kaznu od 50 do 200 
kuna za fizičke osobe te 500 do 1000 kuna za pravne 
osobe. Prema novoj Odluci novčana kazna za pravnu 
osobu sada iznosi 10.000 kuna, odgovornu osobu u 
tvrtki 2.000 kuna, fizička osoba (obrtnik ili osoba koja 
obavlja samostalnu djelatnost) 5.000 kuna, a za fizičku 
osobu 2.000 kuna. Novina je i prisilna naplata kazni 
putem Porezne uprave, odnosno zamjena novčane ka-
zne za zatvorsku putem Prekršajnog suda. 

Novi vrtić u Podčudniću 
Općina Čavle novi dječji vrtić gradit će najvjerojat-

nije u Podčudniću, na mjestu današnje oronule kuće u 
vlasništvu Općine Čavle, a u susjedstvu općinske zgrade 
uz Boćarski klub Krenovac. Naime, već godinama Dječji 
vrtić Čavlić bilježi veći interes od kapaciteta koji ima 
na raspolaganju. Tako je prošle godine ostalo neupi-
sano šezdesetero djece pa je Općina Čavle sufinancirala 
boravak čavjanskih mališana u drugim vrtićima izvan 
područja općine. Bilo je razmišljanja da se postojeći 
Dječji vrtić proširi ili nadogradi, ali to nije moguće re-
alizirati. Ove godine Općina je u proračunu osigurala 
sredstva za pronalaženje lokacije i prikupljanje potrebne 
dokumentacije za početak gradnje vrtića.  

Ugovoreni specijalistički 
pregledi 

Općinsko poglavarstvo donijelo je odluku o ugova-
ranju specijalističkih pregleda za 2008. godinu. Mještani 
s prebivalištem na području Općine Čavle kardiološke 
preglede mogu obavljati u ordinaciji dr. Paule Lešić. 
Preventivni stomatološki pregledi za djecu školske i 
predškolske dobi mogu se obavljati u stomatološkoj ordi-
naciji dr. Vladimira Peršića. Urološki pregledi ugovoreni 
su s poliklinikom Gemini, a pregledi sportaša s područja 
Općine Čavle obavljat će se u poliklinici Tagora. 

Davor Gržetić - novi 
djelatnik Općine 

Davor Gržetić od 3. ožujka novi je djelatnik Upravnog 
odjela Općine Čavle. Odlučeno je to na sjednici Pogla-
varstva.  Gržetić je zaposlen na radnom mjestu stručnog 
referenta za upravljanje stambenim i poslovnim prostori-
ma u vlasništvu Općine.

Starijima i bolesnima 
uljepšan Uskrs

Kako bi starijima, bolesnima i nemoćnima koji žive 
na području Čavala uljepšali uskrsne blagdane Pogla-
varstvo Općine Čavle na prijedlog Ivana Kruljca člana 
Poglavarstva zaduženog za zdravstvo i socijalnu skrb 
donijelo je Odluku o financiranju tradicionalnih uskrsnih 
paketa. Paketi su podijeljeni uoči blagdana, a njihova 
ukupna vrijednost iznosila je 100 tisuća kuna.  

Na mjestu oronule kuće u Podčudniću mogao bi 
niknuti novi vrtić

Novčane kazne kreću se od 2.000 do 10.000 kuna
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OPĆINA

Indeks kretanja broja stanovnika od 1900. do 2001.
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Kretanje stanovništva Općine Čavle
od 1900. do 2001. godine

Izvor: Izmjene i dopune prostrornog plana uređenja Općine Čavle

R.
br.

1.
2.
3.
4.
5.
6.
7.
8.
9.

10.
11.

O P I S

Buzdohanj
Cernik
Čavle
Grobnik
Ilovik
Mavrinci
Podčudnić
Podrvanj
Soboli
Zastenice
OPĆINA

1900.

287
463
423
459
102
415
215
233
96

274
2.967

1961.

505
524
694
390
41

392
371
266
256
367

3.806

2001.

1.311
1.344
1.248

382
14

999
464
426
198
363

6.749

Indeks
1900.=100

457
290
295
83
14

241
216
183
206
132
227

G o d i n a   p o p i s a
Čestitamo Vam

Praznik rada

i

Dan Općine!

Koalicija
SDP-HNS-HSS

Za potrebe dodatne zaštite mještana slabijeg imovnog 
stanje, te za povećanje standarda zdravstvene zaštite svih 
mještana Općina Čavle je u prošloj godini izdvojila 1,74 
milijuna kuna, dok je za ovu godinu osigurala dva mili-
juna i 10 tisuća. Tijekom prošle godine za razne oblike 
socijalne pomoći izdvojeno je milijun i 98 tisuća kuna, a 
za zdravstvenu zaštitu 642 tisuće.

Blizu dvije tisuće mještana u socijalnom i 
zdravstvenom programu

Pomoć za troškove javnog prijevoza djece, učenika i 
studenata, pomoć za podmirenje troškova stanovanja ili 
pogrebnih troškova, jednokratnu novčanu pomoć, te os-
tale vrste pomoći predviđene općinskim odlukama primi-

lo je tijekom prošle godine 
522 mještana, dok je više 
od 400 mještana starije 
životne dobi u tri navrata 
primilo prigodni poklon 
paket, za Božić, Uskrs i 
Dan starijih osoba.  

U sklopu programa preventivne zdravstvene zaštite, 
koji je Općina Čavla uvela među prvim jedinicama lo-
kalne samouprave, u prošloj su godini 954 osobe obavile 
različite preventivne preglede i to: ginekološki (240), 
urološki (38), internistički (100), oftamološki (270), 
denzitometriju (199), mamografi ju (52) i ultrazvuk ab-
domena (55).   

Zlatko Kurtović

SOCIJALNI I ZDRAVSTVENI PROGRAM OPĆINE ČAVLE

Dodatna socijalna zaštita 
i viši zdravstveni standard

U sklopu programa 
preventivne 

zdravstvene zaštite, 
koji je Općina Čavla 

uvela među prvim 
jedinicama lokalne 

samouprave, u 
prošloj su godini 954 

osobe obavile
 različite preventivne 

preglede
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Čestitamo Vam
Praznik rada

i
Dan Općine

FILIPJA

Općina Čavle i njezini mještani trodnevnim slavljem 
obilježit će Dan Općine Čavle, 15. obljetnicu njezi-
na ustroja i Filipju-blagdan Svetog Filipa i Jakova te 

Praznik rada. Sve počinje svečanom sjednicom Općinskog 
vijeća koja će se održati u srijedu 30. travnja u 18 sati, a 
nakon nje uslijedit će otvorenje stalnog postava slika su-
vremene likovne umjetnosti u galeriji Kaštel.

U četvrtak 1. svibnja kada se tradicionalno u cijelom 
svijetu obilježava Praznik rada program počinje u 9 sati 
nastupom Limene glazbe Spinčići koja će izvoditi budnice. 
Najprije će glazbom mještane razveseliti u Čavlima, nakon 
toga u Podrvnju te u Gradu Grobniku. U 10 sati u crkvi 
sv. Filipa i Jakova služit će se sveta misa sa sakramentom 
Krizme. I ove godine u Gradu Grobniku kuhat će se fažol, a 
u 12 sati održat će se boćarski turnir. 

Prvi Dani vina i lipote te promocija 
Grobničkoga govora 20. stoljeća 

U isto vrijeme počet će prvi Dani vina i lipote, u orga-
nizaciji Turističke zajednice Općine Čavle, a pod pokrovi-
teljstvom Općine Čavle. Manifestacija je zamišljena kao 
obiteljsko cjelodnevno druženje u sklopu kojeg će se prezen-
tirati kozmetički proizvodi te vrhunska vina Istre i Primorja, 
rekao nam je predsjednik Turističke zajednice Živko Šupak. 
Dosad je prijavljeno 20 vinara, a osim vina moći će se kušati 
mladi ovčji i kravlji sir te morski plodovi tvrtke Krajani.

U 18 sati u Gradu Grobniku održat će se koncert i pro-
dajna izložba slika opatijskog umjetnika Claudia Franka, a 
u 21 sat organiziran je ples uz grupu Spektar. Trećeg dana, 
u petak 2. svibnja Filipju će zaključiti s nestrpljenjem 
očekivana promocija gramatike i rječnika Grobnički govor 
XX. stoljeća čije su autorice prof. dr. sc. Iva Lukežić i dr. sc. 
Sanja Zubčić. 

S.Bujan Cvečić 

Bogatim programom obilježavaju se Filipja i Dan Općine

Pregršt razloga za dolazak u
Grad Grobnik FILIPJA 2008. 

Srijeda, 30. travnja
18.00 - Svečana sjednica Općinskog vijeća
  Općine Čavle 
19.00 - Otvorenje stalnog postava slika suvre-
  mene likovne umjetnosti u galeriji Kaštel 

Četvrtak, 1. svibnja 

  9.00 - Limena glazba izvodi budnice u Čavlima
  9.20 - Limena glazba izvodi budnice u Podrvnju 
  9.40 - Limena glazba izvodi budnice u Gradu   
  Grobniku 
10.00 - Sveta misa i krizma u crkvi Sv. Filipa i   
  Jakova- Grad Grobnik 
10.00 - Fažol za sve posjetitelje 
12.00 - Boćarski turnir «Filipja 08»
12.00 - Dani vina i lipote 
18.00 - Sveta misa u crkvi Sv. Filipa i Jakova 
19.00 - Koncert i prodajna izložba slika
  Claudia Franka 
21.00 - Ples uz grupu Spektar u Gradu Grobniku 

Petak, 2. svibnja 

18.30 - Predstavljanje gramatike i rječnika   
  Grobnički govor XX. stoljeća

Grobnički Kaštel svake godine za Filipju pohodi 
mnoštvo posjetitelja

Općinsko vijeće i 
Općinsko poglavarstvo 

Općine Čavle
Foto: Živko Šupak
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Vidljivo i nevidljivo lice 
«Čavle su danas kao mlada, lijepa i umivena djevo-

jka». Ovako je u nedavnom razgovoru za Gmajnu
rekao Dragutin Haramija, istaknuti Čavjančan i 
Grobničan, koji u svoje Čavle navrati tek povremeno. 
A mi, stalni stanovnici tako ih možemo vidjeti tek ako 
se malo odmaknemo od svoje svakodnevnice, prim-
jerice 15 godina unatrag.

Tada osim lijepe i umivene vanjske strane možemo 
vidjeti i bogat unutarnji sadržaj naše Općine. Zapravo 
postati svjesni da imamo sustav lokalne samouprave 
koji dobro funkcionira, koji izgrađuje vlastite prostorne 
i urbanističke planove, koji gradi kilometre podzemnih 
kabela i cijevi... I da imamo onaj neizrecivi osjećaj pri-
padnosti, individualan i skriven, ali uvijek prisutan. 

I koji se zrcali u našim očima u prigodi različitih 
društvenih okupljanja i u razgovoru o lokalnim 
društvenim pitanjima. U prigodi sportskih, kulturnih i 
društvenih manifestacija, koje se održavaju u raznim po-
vodima, a u organizaciji naše Općine ili brojnih udruga 
koje ona podupire. 

U nastavku dajemo sažeti pregled rezultata njenih 15 
godina i sažeti sadržaj njene današnje prisutnosti.

Kapitalna ulaganja
O kapitalnim ulaganjima brine resor Općinskog po-

glavarstva za gospodarski razvoj i komunalnu infrastruk-
turu. Ovo područje djelovanja Općine podrazumijeva 
stvaranje uvjeta za gospodarski razvoj, te brigu o izgrad-
nji i održavanju vodovoda, kanalizacije, javnih promet-
nica i javnih površina, kao i sportskih, društvenih i osta-
lih objekata u vlasništvu Općine.

Za ove namjene Općina Čavle u pravilu izdvaja 
oko dvije trećine svoga proračuna, pa je u proteklih 
15 godina izdvojeno ukupno preko 175 milijuna kuna. 
A ukupna visina općinskog proračuna kretala se od 3,3 
milijuna kuna 1994. godine do 60.0 milijuna planiranih 
za 2008., dok je ukupan iznos tih sredstava u proteklih 15 
godina iznosio 262,99 milijuna kuna.

 Na sljedećoj stranici dajemo sažetu kronologiju 
značajnijih kapitalnih ulaganja u proteklih 15 godina, a 
ovdje izdvajamo nekoliko najvećih, uz napomenu da je 
Općina Čavle svoj Prostorni plan donijela među prvima 
u Republici. Izdvajamo izgradnju oko osam kilometara 
novog vodovoda, kojeg danas ima svaki dio Općine, od 

U travnju ove godine, ili točnije, 18. travnja, navršilo se 15 godina od osnivanja Općine 
Čavle. Nije to ni 50. ni 100. obljetnica, nego tek petnaesta. No može se reći i već 

petnaesta, ako se promatra iz drugog kuta. Jer sve je relativno, osim istine da svaku
staru godinu slijedi nova, sa svim svojim lijepim i manje lijepim danima.

Pa ipak je 15. obljetnica Općine prilika da zastanemo na trenutak, da se prisjetimo kako 
je bilo prije njenog osnivanja i da pogledamo kako je danas. Odnosno da vidimo što je 

mještanima Čavala donijela njihova Općina i što im pruža danas

Središte Općine Čavle, uređeno 2000. godine

Općina Čavle: Petnaest godina samouprave, razvoja i vidljivih rezultata

Baćine do Ilovika, izgradnju preko 20 kilometra neraz-
vrstanih cesta i preko 15 kilometara nogostupa, zatim no-
gometno igralište u Mavrincima i boćarsku dvorana na 
Hrastenici, povezivanje Mikeja i Kačana na autobusnu 
liniju, te proširenje i uređenje oba groblja na području 
Općine.

Socijalna skrb i zdravstvo
Osim brige o planovima i realizaciji kapitalnih pro-

jekata Općina brine, preko resora Poglavarstva za soci-
jalnu skrb i primarnu zdravstvenu zaštitu, i o socijalnim i 
zdravstvenim potrebama svojih stanovnika. Dakle, brine 
neposredno i izravno o svakodnevnim životnim potre-
bama konkretnih ljudi, svojih mještana. 

Za ove namjene Općina Čavle izdvajala je u pros-
jeku oko šest posto svoga proračuna, što je u proteklih 
15 godina dalo preko 16 milijuna kuna, dok je samo u 
proračunu za 2008. godinu rezervirano dva milijuna 
i 10 tisuća kuna. U posebnom osvrtu dajemo pregled 
korisnika svih vrsta pomoći i iznose novčanih sredstava 
u 2007. godini, a u nastavku navodimo nazive dijelova 
socijalnog i zdravstvenog programa.

Program resora za socijalnu skrb i primarnu zdravst-
venu zaštitu obuhvaća odgovarajuću  zaštitu (1) djece i 
mladih, (2) osoba starije životne dobi, bolesnih osoba i 
osoba s invaliditetom, (3) obitelji, (4) zdravlja i (5) dez-
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Općina Čavle: Petnaest godina samouprave, razvoja i vidljivih rezultata
insekciju i deratizaciju. Glavni ciljevi su mu pružanje 
dodatne zaštite stanovnicima slabijeg socijalnog statusa i 
podizanje zdravstvenog standarda svih stanovnika.

Kultura, mladi, i sport
Treći resor Poglavarstva, koji je jednako važan i 

prisutan u životu i razvoju Općine Čavle, koji raspolaže 
dijelom proračunskih sredstava i koji brine o potrebama 
i dobrobiti mještana, je resor za brigu o djeci, odgoj i 
osnovno obrazovanje, kulturu i sport. 

Prosječan udjel sredstava za ove namjene u uku-
pnim sredstvima proračuna u proteklih 15 godina 
iznosio je 12,2 posto, odnosno ukupno nešto iznad 32 
milijuna kuna. Samo u ovogodišnjem proračunu, pet-
naestom po redu, za potrebe ovog resora planirano je 
5,4 milijuna kuna, od čega 3.8 za sport i kulturu, a 1,6 

za odgoj i obrazovanje.
Djelovanje i prisutnost ovog resora ogleda se u sveko-

likoj potpori – fi nancijskoj, organizacijskoj i kreativnoj 
– stvaranju i njegovanju pozitivnog društvenog ozračja 
i odgoju za takvo ozračje, od dječjeg vrtića «Čavlić» do 
blagdanskog druženja umirovljenika pred Božić i Novu 
godinu. 

A u proteklih 15 godina Općina Čavle je postavila 
temelj i stvorila sustav koji stvara i razvija spomenu-
to ozračje. Odnosno sustav brojnih udruga u kulturi 
i u sportu, i čitav niz popularnih i prepoznatljivih ja-
vnih manifestacija koje ispunjavaju ljude naše Općine 
i promiču njeno ime. A što sve zajedno stvara onaj 
uvodno spomenuti poseban osjećaj pripadnosti Čavlima 
i Grobnišćini.

Zlatko Kurtović

Značajnija kapitalna ulaganja Općine Čavle
od 1994. do 2008. godine

1994. Utrošeno je 4o posto prihoda proračuna za 
održavanje komunalne infrastrukture, održavanje ner-
azvrstanih cesta, autobusnih čekaonica i groblja.
1995. Počela je izgradnja novog dijela groblja u 
Cerniku. Izgrađeno je 127 novih suhih grobnih mjesta 
a izgrađen je i spomenik žrtvama domovinskog rata.  
Te  je godine i riješena odvodnja oborinskih 
voda u Zastenicama, izgrađen nogostup u 
centru Čavala i uređen park Ravan u Ma-
vrincima. 
1996. Nastavljena je izgradnje groblja 
Cernik, izgradnja - proširenje predškolske 
ustanove DV Čavle i nabava opreme za nove 
prostorije. Ovom izgradnjom omogućen je 
upis  još 50 djece predškolske dobi. Kroz 
investicijsko održavanje u toj godini obnov-
ljen je krov na kaštelu u Gradu Grobniku. 
Za potrebe općinske uprave nabavljen je 
namještaj i računalna oprema. 
1997. U ovoj godini izgrađen je nogostup 
Čavle – Krenovac, fi nancirana je obnova 
zvonika na crkvi sv. Bartola  i postavlje-
no novo zvono, izvršena  rekonstrukcija 
sportskog objekta u Mavrincima, započela 
izgradnja novog dijela groblja na Gradu 
Grobniku kojom se izgradilo 99 novih grob-
nih mjesta.
1998. Na području Sobola kupljeno 
zemljište od GP  «Primorja» u stečaju 
površine 26.000 m2, nastavljena izgradnja groblja u 
Gradu Grobniku. Slijedi izrada prostorno planske do-
kumentacije Općine, reparacija  orgulja u crkvama  

sv. Filip i Jakov i sv. Bartol te izgradnja vodovoda do 
Sobola. Početak otkupa Čebuharove kuće, nova  ja-
vna rasvjeta na novo izgrađenom nogostupu Čavle 
– Podrvanj i javna rasvjeta na nadvožnjaku Cernik. 
Izgradnja oborinske kanalizacije i nogostupa u Mavr-
imcima  kod nogometnog  igrališta i uređenje šterne i 
parkirališta na Ravni.

1999. Izgradnja centra Čavle – uređenje okoliša Doma 
Čavle i izgradnja oborinske kanalizacije, uređenje 
zelenih površina na tom području, izgrađene ceste 

Radovi na sportskoj dvorani u Mavrincima, najvećem 
kapitalnom projektu Općine

(Nastavak na slijedećoj stranici)
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Cipica i Halovac te cesta kod gro-
blja Cernik. Rekonstrukcija kaštela 
Grad Grobnik – uređenje  likovne 
galerije, uređenje predvorja Doma 
Čavle,  izrada novog krova na ma-
lom domu na Platku.
2000. Dovršen otkup Čebuharove 
kuće, izrada Prostornog plana 
Općine, dovršetak izgradnje i 
uređenje centra Čavle – okoliš Doma 
Čavle, investicijsko održavanje ob-
jekta na Krenovcu, nastavak revi-
talizacije kaštela Grada Grobnika, 
sufi nanciranje sportske dvorane u 
Vukovaru, izgradnja nerazvrstanih 
cesta .
2001. Izgradnja sportskog obje-
kta u Mavrincima – tribine, re-
vitalizacija Kaštela, urbanistički 
planovi, izgradnja upojnih bu-
nara na nerazvrstanim cestama u 
svrhu rješavanja oborinskih voda, 
održavanje nerazvrstanih cesta, 
izgradnja vodovoda i uređenje kro-
va na crkvi sv. Bartol.
2002. Kupnja zemljišta na području 
Bačine i Hrastenice, izrada pros-
torno planske dokumentacije, re-
vitalizacija Kaštela, rekonstrukcija 
Čebuharove kuće, dovršetak tribi-

na, izgradnja vodovoda u Mavrin-
cima i Iloviku.
2003. Druga faza  izgradnje no-
gostupa, odvodnje oborinskih 
voda i javne rasvjete od Podrvnja 
do Kaline, sufi nanciranje ceste za 
Platak, izrada ograda na cesti od 
Čavala preko Cernika i Mavrinaca, 
dovršetak parkirališta na Ravni, 
izgradnja ceste pod Vrh, uređenje 
terasa oko doma Čavle, uređenje 
hola i stepenica u domu Čavle, 
uređenje krova, dimnjaka i oluka 
na zgradi malog doma na Platku  
te izrada i montaža gromobran-
ske instalacije. Na groblju  Cernik 
izgrađeno je novih 59 grobnih 
mjesta u predjelu starog dijela gro-
blja, kupljeno je 9.500 m2 zemljišta 
od čega je pretežni dio zemljište za 
izgradnju sportske dvorane u Mavr-
incima, nastavljena je revitalizacija 
Kaštela, obnova Čebuharove kuće, 
izrađena je projektna dokument-
acija za komunalnu infrastrukturu 
u radnoj zoni Soboli, izgradnja 
vodovodnih ogranaka. 
2004.   Uređenje poda u sali 
doma na Čavlima,  rekonstrukcija 
sportskog objekta u Mavrincima 
– uređenje prostora koje koristi NK 

(Nastavak na stranici 17.)

(Nastavak s prethodne stranice)

Kapitalna ulaganja Grobničan, rekonstrukcija neraz-
vrstane ceste od Čavala kod  kućnog 
broja 90, oko mesnice Žeželić do 
izlaza u Cerniku, izgradnja nogo-
stupa, ogradnih zidova  i odvod-
nje oborinskih voda. U ovoj godini 
započela je izgradnja boćarskog 
doma na Hrastenici, izgradnja sta-
za na groblju Cernik,  adaptacija 
mrtvačnice na Gradu Grobniku 
i  uređenje zidova unutar groblja, 
izgradnja vodovoda i izgradnja 
boćališta  za BK Zastenice.
2005. Ulaganje u  veliki dom na 
Platku,  novi krov, sanacija dim-
njaka i sanacija zida, unutarnje 
uređenje malog doma na Platku. 
Izgrađeno je nekoliko nerazvrstanih 
cesta; ceste na Grobniku – Brdo, 
Lesice, Trojica, cesta na Majeru, 
treća faza rekonstrukcije ceste Ka-
lina – Majer, ceste u Rakovom selu i 
ceste u starom dijelu Podrvanja. Na 
području Novog naselja u Mavrin-
cima -Baćina kupljeno je zemljište, 
nastavak obnove Čebuharove kuće 
i kaštela u G. Grobniku, nastavak 
izgradnje boćarskog doma na Hras-
tenici, izrada projektne dokument-
acije za sportsku dvoranu u Mavr-
incima i plaćanje elektroenergetske 
suglasnosti za dvoranu, izgrad-
nja vodovodnih ogranaka Halovac, 
Buzdohanj, Hrastenica i Cipica, 
Uređenje staza na groblju Grobnik. 
Odobrena osnovnoj škoji kapitalna 
donacija za popravak krova i zam-
jenu prozora.
2006.  Uređenje zgrade i okoliša  na 
Krenovcu, nastavak obnove Kaštela 
i Čebuharove kuće, izgradnja vodo-
vodnih ogranaka, dovršetak uređe-
nja malog doma Platak, uređenje 
jedne sobe u dječjem vrtiću, prom-
jena poda, postavljanje izolacije 
i nabava namještaja, kapitalna 
donacija crkvi sv. Bartol za sufi -
nanciranje uređenja okoliša crkve. 
Izgrađeni su ogradni zidovi na cesti 
od groblja Grobnik do crkve SV. 
Trojica, prošireno groblje Grobnik 
za  16 novih ukopnih mjesta.. Fi-
nancirano je uređenje sportskih ob-
jekata za BK Bajci i BK Frankopan. 
I u ovoj godini dana je kapitalna 
donacija osnovnoj školi za prom-
jenu prozora. 

Pregled proračunskih sredstava uloženih
u gospodraski razvoj i komunalnu infrastrukturu
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Izložba slika polaznika
likovne radionice

Koncem mjeseca travnja u čitaonici u Čebuharevoj 
kući, otvorena je izložba slika polaznika likovne radionice 
udruge Gromišćina zemlja.

Plaćanje komunalne naknade
bez provizije

Komunalnu naknadu mještani Općine Čavle ubuduće 
mogu plaćati osim u pošti i u FINI, na adresi Čavle 32, 
stotinjak metara od benzinske stanice prema Rijeci.  
Plaćanje u FINI je oslobođeno provizije, a uzgred na-
pominjemo da se u FINI mogu predati i mali oglasi za 
Novi list.

OPĆINA

UABA i Udruga umirovljenika
za Dan žena

UABA Čavle i Udruga umirovljenika Čavle orga-
nizirali su, u povodu Dana žena 2008., a pod pokro-
viteljstvom Općine Čavle, svečanu akademiju, dom-
jenak i ples u Domu kulture.

Vjernici župe sv. Bartola
u Svetoj zemlji

Osamnaest vjernika župe sv. Bartola iz Cernika 
hodočastilo je, od 2. do 9. ožujka 2008. godine u 
Svetu zemlju. Hodočašće je organizirala Riječka te-
ologija, a predvodio ga je dr. Ivan Šporčić.

Turizam visokog adrenalina
Sredinom ožujka Općinu Čavle posjetio je žiri ak-

cije Korak od mora – dva od gora. Nakon što su ga 
domaćini upoznali s turističkim potencijalima, među 
kojima su i mogućnosti jahanja, skijanja, paraglajd-
inga, motociklizma…, zaključak je da Općina ima 
dobar temelj za razvoj turizma visokog adrenalina.

Izložba fotografija
maškaranog Platka

Izložba je predstavila stotinjak fotografija, a bila je 
otvorena od sredine do konca ožujka 2008. godine u 
Velikom planinarskom domu na Platku. Organizator 
je bila TZ Čavle, a otvorenju su nazočili predstavnici 
maškaranih udruga, susjednih turističkih zajednica i 
Riječkog karnevala.

«Škuja» vetrenica
Pri kopanju temelja za sportsku dvoranu u Mavr-

incima građevinari su naišli na rupu vetrenicu prom-
jera oko jednog metra. Bila je to obična «škuja», bez 
arheoloških elemenata, pa je vrlo brzo sanirana.

Podijeljene voćne sadnice 2008.
Podjela ovogodišnjih naručenih sadnica, u tradi-

cionalnoj i popularnoj akciji Općine Čavle, obavlje-
na je 7. i 8. ožujka u sjemenarni Cortina u Novom 
naselju u Mavrincima.

Sufinanciranje sportskih dvorana
Prema istraživanju Novog lista, u PG županiji, 

koja broji 35 jedinica lokalne samouprave, u grad-
nju je 11 sportskih dvorana. Od šest dvorana koje 
sufinancira država, a među kojima nije i dvorana u 
Mavrincima, četiri se grade u jedinicama lokalne sa-
mouprave u kojima je na vlasti ista stranka kao i na 
razini države.

I JEDNA IZ SUSJEDSTVA

Čudo od djeteta iz Škrljeva
Frano Živković iz Škrljeva ima tri i pol godine i je-

dan je od najmlađih gitarista na svijetu. S dvije godine 
je počeo svirati jednostavne melodije na klavijaturu, a 
djed Žarko, akademski obrazovani gitarist, poklonio 
mu je gitaru za treći rođendan. Osim što svira gitaru 
nadareni Frano već čita, piše i radi na računalu.

Pripremio: Z. K.

Bilješke iz Općine

Grobničan dvije godine u nizu prvak 
Hrvatske u natjecanju oldtimera

Edo Žeželić, Grobničan iz Hrastenice, drugu godinu 
u nizu postao je prvakom države za oldtimer motocikle 
pobijedivši u klasi F na prvenstvu Hrvatske u organizaciji 
Hrvatskog oldtimer saveza. Klasi  F pripadaju motocikli 
proizvedeni između 1961. i 1970. godine. Edo Žeželić, 
član Oldtimer kluba Rijeka, titulu je obranio vozeći mo-
tocikl NSU proizveden 1961. godine. Čestitke!

Kaštel u travnju 2008.
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Jadranski slalom
nije održan 

Jadranski slalom, tradicionalno skijaško natjecanje na Platku 
koje se trebalo održati u 22. ožujka, otkazano je zbog nedostatka 
snijega. Odluka je to članova Izvršnog odbora Skijaškog kluba 
»Rijeka« u dogovoru s direktorom hrvatske skijaške reprezen-
tacije Vedranom Pavlekom donesena zbog nedostatka snijega. 
Podsjetimo natjecanje je obnovljeno 2006. godine nakon 14 
godina pauze, ali nažalost već 2007. godine vremenske prilike 
nisu omogućile njegov kontinuitet. Organizatori predvođeni Mi-
lanom Tumarom izrazili su nezadovoljstvo zbog ove odluke, ali 
zbog nedostatka snijega i visokih temperatura ništa se nije moglo 
napraviti. 

U svibnju otvorenje Euro 
petrola u Cerniku

U Dražicama je otvorena benzinska postaja tvrtke Euro 
petrol koja će raditi svakodnevno od 6 do 22 sata. Direktor 
Euro petrola Jozo Kalem tom je prilikom za svibanj naja-
vio otvorenje velike benzinske postaje s pratećim sadržajima 
u Cerniku, preko puta trgovačkog centra »Metro«. Riječ 
je o jednoj od najvećih benzinskih postaja Euro petrola sa 
površinom od oko šest tisuća četvornih metara. Ta će postaja 
raditi svakodnevno od 0 do 24 sata, a u sklopu nje bit će 
otvorena trgovina,  kafe bar, autopraonica, parking te manje 
igralište za djecu. Ova postaja otvorit će i četrnaest novih 
radnih mjesta, koja će uglavnom biti ponuđena ljudima s 
područja Grobnišćine.

Veljko Perić na čelu 
HDZ-a 

Veljko Perić izabran je za novog predsjed-
nika Općinske organizacije HDZ-a Čavle, 
dopredsjednici su Stanislav Lukanić i Krešimir 
Prtenjača, tajnik Marijana Koščić i rizničar 
Augustin Karadža. Odlučeno je to na izbornoj 
skupštini čavjanskog HDZ-a, na kojoj je imeno-
van i deseteročlani Općinski odbor te tročlani 
Nadzorni odbor, za čijeg je predsjednika izabran 
Arsen Salihagić.

Josip Čargonja ponovno 
predsjednik HNS-a

Josip Čargonja ponovo je izabran za pred-
sjednika Općinske organizacije HNS-a Čavle. 
Odlučeno je to na redovnoj izbornoj skupštini 
čavjanskog HNS-a, za čiju je dopredsjednicu 
imenovana Gordana Gržetić, za sabor HNS-a iz-
abrana je Nada Luketić, a za člana Županijskog 
vijeća HNS-a Primorskog-goranske županije 
Aldo Molnar. Na skupštini je izabran i novi, 
deveteročlani Izvršni odbor, u koji je imenova-
no i nekoliko mladih što je, ističu u HNS-u, 
budućnost stranke. 

Devastacija imovine na području 
Općine Čavle se nastavlja. Razbije-
no je nekoliko autobusnih čekaonica, 
razna rasvjetna tijela, poput onih na 
parkiralištu iza Čebuharove kuće, 
uništavane reklame i baje. Zbog toga će 
Poglavarstvo Općine Čavle  angažirati 
zaštitarsku tvrtku Ri-gard. Naime, 
razmatra se uvođenje zaštitarskih 
ophodnji koje bi vikendom, točnije u 
noći sa subote na nedjelju štitila imovinu 
svih mještana Općine Čavle i mještana.

Dom kulture u Čavlima ugostio 
je humanitarni koncert u organizaci-
ji Nezavisnog sindikata djelatnika 
Ministarstva unutarnjih poslova Pri-
morsko-goranske županije i pripad-
nika Specijalne policije Ajkule. Cilj 
je bilo prikupljanje novca za pomoć 

u liječenju umirovljenom hrvatskom 
branitelju, vojnom invalidu Vladimiru 
Orliću, koji je prije godinu i pol dana 
teško obolio od karcinoma. Humani-
tarnom koncertu prethodila je auk-
cija slika u riječkom klubu «El Rio» 
kojoj su se, među ostalima, odazvali 

čavjanski načelnik Željko Lambaša, 
riječki gradonačelnik Vojko Obers-
nel i nogometni trener Miroslav Ćiro 
Blažević. Općina Čavle, odlukom 
Poglavarstva, dvoranu za održavanje 
koncerta organizatorima je ustupila 
besplatno.

Pomoć oboljelom hrvatskom branitelju 

Izgradnja benzinske crpke u Cerniku

Zbog učestalih 
devastacija imovine 

Općina angažira 
zaštitare
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MIK 26. lipnja u 
Čavlima 

Na sjednici Poglavarstva prihvaćeno je 
pokroviteljstvo Općine Čavle nad organizaci-
jom festivala Melodija Istre i Kvarnera u 
Čavlima. Riječ je o jedinstvenom putujućem 
festivalu na kojem se njeguje čakavica i pri-
morski melos, a koji već 22 godine posjećuje 
Čavle i dupkom napuni prepuni Dom kulture. 
Organizaciju MIK-ovske večeri u Čavlima Po-
glavarstvo je povjerilo Katedri čakavskog sab-
ora Grobnišćine. Ovogodišnji MIK u Čavlima 
održati će se 26. lipnja.

S.B.C.
FOTO: Roni Brmalj

2007.  Izvršen otkup zemljišta na području automoto-
droma, pored groblja Grobnik, na području  NN Ma-
vrinci – Baćina, Krenovac i Jezero ukupne površine 
33.263 m2  po prosječnoj cijeno od 8,9 E po metru 
kvadratnom. Ulaganja u nematerijalnu imovinu od-
nose se na izradu UP sustav U Grobnik, geodetske 
podloge kao jedna od faza za cjeloviti geografski in-
foramacijski sustav, projekt ukupnog razvoja Općine, 
te projekti za ceste U NN Mavrinci  i projekti za dječja 
igrališta. Od ulaganja u objekte značajno je ulaganje 
u uređenje prostora za narodnu knjižnicu u prizemlju 
Čebuharove kuće, rekonstrukcija kotlovnice u ve-
likom domu na Platku, uređenje stepeništa u čitaonici 
Cernik, rekonstrukcija zgrade na Gradu Grobniku pod 
nazivom čitaonica Grobnik. Započela su i ulaganja u 
izgradnju sportske dvorane.

Od javnih objekata izgrađeno je ili je u pripremi šest 
dječjih igrališta na lokalitetima Hrastenica, Žeželovo 
selo, kod Dječjeg vrtića, na Bajti, Cipici i kod BK 
Cernik, dovršeni vodovodni ogranci, proširena ja-
vna rasvjeta na području Majera, Mavrinaca, Bajci i 
centar Čavle. Ulaganja u nerazvrstane ceste odnose 
se na kompletnu rekonstrkciju cesta u Žubrovom i 
Žeželovom selu od proširenja cesta, odvodnje oborin-
skih voda, izgradnje potpornih zidova i ogradnih zi-
dova Pored toga na nekoliko lokaliteta izgrađene su 
upojne građevine radi zbrinjavanja oborinski voda.  

2008. Ova je godina u tijeku i radi se još uvijek o 
planu Proračuna za 2008. godinu. Općina je započela 
do sada najveći kapitalni projekt, izgradnju sportske 
dvorane pa su slijedom toga i planirani rashodi za tu 
namjenu veliki i čine 43% od ukupnog Proračuna. 
U ovoj godini planirana je i izgradnja dječjeg vrtića. 
Planira se i nastavak revitalizacije Kaštela te rješenje 
grijanja i rasvjete u Domu Čavle. Kod objekata ko-
munalne infrastrukture planira se izgradnja nogostupa 
na području Liščevice i Kosorca, uređenje autobusnih 
čekaonica kroz unifikaciju objekata, početak izgrad-
nje proširenja groblja na Cerniku i nastavak izgradnje 
dječjih igrališta. 

Rezime
Ukupno ostvareni  rashodi u promatranom razdoblju 

1993. - 2008. godine iznose 263 milijuna kuna od čega 
na kapitalna ulaganja u sferi komunalne infrastrukture 
i izgradnju objekata otpada 67 posto ili  175 milijuna 
kuna. Drugim riječima, ova je općina za proteklih 15 
godina dostigla zavidnu razinu komunalnog standarda 
a bogatija je za nekoliko značajnih objekata  koji služe 
javnom interesu građana. Potrebno je naglasiti da zbog 
takvih ulaganja nisu stradale ostale sfere javnog života 
koje su Zakonom određene za financiranje, pa je tako 
u ovih 15 godina za razvoj sporta i kulture uloženo 24 
milijuna kuna, za socijalnu zaštitu 12 milijuna kuna, za 
zdravstvo 4,2 milijuna kuna te za predškolski i školski 
odgoj 7,6 milijuna kuna. To su pokazatelji koji ovako 
kumulirani predstavljaju impozantne pomake u raz-
voju Općine Čavle.

(Nastavak sa stranice 14.)

Nada Luketić

Mario Battifiacca i Vlasta Juretić, sudionici
prošlogodišnjeg MIK-a 

Osmi Festival pučkog teatra održat će se od 5. do 
13. srpnja u Čavlima i Omišlju, a tijekom devet dana bit 
će prikazano devet kazališnih predstava. Kulturni cen-
tar Kalvarija zaprimio je prijave kazališta, kazališnih 
družina, umjetničkih organizacija i nacionalnih kuća. 
Ove godine na Festivalu pučkog teatra dodijelit će se 
prva, druga i treća nagrada publike za najbolju pred-

stavu u cjelini, i to u iznosima od 10.000, 5.000 i 3.000 
kuna. Pokrovitelji festivala su Ministarstvo kulture i 
Primorsko-goranska županija, a organizatori općine 
Čavle i Omišalj, te suorganizatori Dramska kump-
anija Tavaloni i Turistička zajednica Općine Njivice-
Omišalj.

Počele pripreme za 8. Festival pučkog teatra

Kapitalna ulaganja
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NAŠA ŠKOLA

ANKETA: UČENICI I. I II. RAZREDA OSNOVNE ŠKOLE O OPĆINI ČAVLE

Općina Čavle dava pelene za moju nonu
• Općina je lip kraj (Mia)

• Općina Čavle je jako dobra Općina. Dava pelene za 
moju nonu. (Gabriel)

• Općina je najljepša kuća u Čavlima. (Jakov)

• Općina je stvorila Knjižnicu. (Patrik)

• Općina je za mene onaj tko se brine za okoliš. (Brigita)

• Općina Čavle je dobra i popularna fi rma, ali ne 
volim što se ponekad ljute na nas. (Elvisa)

• Ja bi Općini preporučio da smanji cijene na tržištu. 
(Dominik)

• Ja poručujem Općini Čavle da nas svih čuva i da 
nas pazi! (Valentina)

• Općina je jedna stara kuća Čebuharova. Ja bih je 
pohvalila da je baš lijepa, i da ima sto posto dobre 
stanare. (Marta)

• Znam da oni prime svih koji dođu. I uvijek 
saznajem nešto lijepo od njih. (Karla) 

Allianz u Čavlima
U novom poslovnom prostoru

Snaga svjetskog osiguranja Čavle 22c

NUDIMO VAM
bogat izbor najkvalitetnijih proizvoda,

od životnog osiguranja,
preko osiguranja motornih vozila i imovine,

do mirovinskog osiguranja

U ČAVLIMA
u novoj zgradi na adresi Čavle 22 c

na “vrhu Čavala” uz cestu za Rijeku
u radnom vremenu:

radnim danom od 8 do 18, subotom od 8 do 13
Tel: 051/545-423

U HRVATSKOJ
klijenti se mogu informirati i ugovoriti
neki od brojnih Allianzovih proizvoda

na više od 140 prodajnih mjesta,
kao i u poslovnicama Zagrebačke banke

OGLAS

Kupujen teren
za kuću

do 30 eurih po m2 i 
velik do hijadu metrih 

na području
Općine Čavle.

GSM: 091/511-6018

OGLAS

Klapa Grobnik
išće

drugega tenora.

GSM:
099/213-2936

POZIV ČITATELJIMA

Pozivamo Vas na oglašavanje
u Gmajni

Cjenik se nalazi u donjem desnom
kutu treće stranice

Posebno ističemo povoljnu cijenu
malog tekstualnog oglasa - 100 kn

(vidjeti oglase lijevo i desno)
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U utorak, 8. travnja 2008. godine, u 
Knjižnici Čavle održano je predstavljanje  
dviju novih knjiga Vesne Miculinić Prešnjak.

Čez skale male i Svita s dvora riječkog 
kolodvora dvije su nove knjige ove plodne 
spisateljice rođene u Čavlima, u naselju Zas-
tenice. Knjige su namijenjene djeci, a izašle 
su u vlastitom izdanju autorice. Obogaćene su 
ilustracijama Marinke Premuž – naslovnica i 
ilustracije knjige Čez skale male i naslovnica 
knjige Svita s dvora riječkog kolodvora, dok 
je ilustracije u drugoj izradila Biserka Mihić. 

Pogovore knjigama napisao je naš istak-
nuti pisac Božidar Prosenjak. Obje su knjige 
zbirke kratkih priča za djecu, a treba nagla-
siti da je zbirka priča Čez skale male na-
pisana grobničkom čakavicom i kroz kratka 
prozna ostvarenja donosi autoričina sjećanja 
na djetinjstvo provedeno u zavičaju.

Predstavljanju knjiga nazočio je načelnik 
Željko Lambaša, tijek same promocije vo-
dila je Nensi Čargonja Košuta, a u njemu 
sudjelovali i učenici  OŠ Čavle koji su čitali 
odabrane ulomke iz knjiga.

Jadranka Fućak

KULTURA

Čitanje ulomka iz knjige

PROMOCIJA DVIJU KNJIGA ZA DJECU U KNJIŽNJICI ČAVLE

Nove knjige Grobnišćice z Zastenic

Zbor djece i mladih KUD «Ante Kamenar» 
bio je vrlo aktivan i uspješan tijekom cijele 2007. 
godine, a završili su je s dva zapažena nastupa, 
najprije u domu kulture Čavle 15., a potom u crkvi 
sv. Filipa i Jakova 23. prosinca. Nastupili su s glaz-
beno scenskim recitalom «Radost Božića», ko-
jemu je autor teksta Ljubica Kolarić-Dumić, autor 
glazbe Ljubo Kuntarić i Anton Marijo Kamenar, a 
voditeljica Marina Reljac. 

U ožujku ove godine također su imali dva 
uspješna nastupa. Prvo su 8. ožujka dali veliki 
doprinos proslavi Međunarodnog dana žena u 
domu kulture Čavle, da bi 29. ožujka sudjelovali, 
uz fi nancijsku potporu Općine Čavle, na festivalu 
dječjeg stvaralaštva Kukuriček 2008. u Đurđevcu s 
pjesmom «Vlasulja».

Zbirka priča 
Čez skale 

male napisana 
je grobničkom 

čakavicom i 
kroz kratka 

prozna 
ostvarenja 

donosi 
autoričina 
sjećanja na 
djetinjstvo 

provedeno u 
zavičaju

KUD «Ante Kamenar»

Nensi Čargonja Košuta, Vesna Miculinić 
Prešnjak i Željko Lambaša

Na festivalu dječjeg stvaralaštva 
Kukuriček 2008. u Đurđevcu pjesma 

«Vlasulja» dobila priznanje za 
najposebniju zborsku izvedbu

Rad, nastupi i uspjesi

Autor teksta “Vlasulje” je Ratko Zvrko, glazbe Ljubo 
Kuntarić, aranžmana voditelj zbora Anton Marijo Ka-
menar, koreografi je Silvija Jardas, a solist je bio Teo 
Sobotinčić, jedan od najmlađih sudionika festivala. Za 
ovaj nastup KUD je dobio posebno priznanje za naj-
posebniju zborsku izvedbu.

Trenutno planiramo uveličati proslavu Dana Općine 
1. svibnja, te još nekoliko nastupa tijekom svibnja i 
lipnja.

Branko Čargonja
Predsjednik KUD-a

Nagrađena izvedba na festivalu 
Kukuriček
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VLADIMIR BABIĆ- hrvatski biatlonski reprezentativac

Općina Čavle 
izabrala je 
i nagradila 

najbolje sportaše 
i sportski kolektiv 
za 2007. godinu. 
Najboljim kolektiv-
om proglašen je
Nogometni klub 
Grobničan, najbolj-
om sportašicom pro-
glašena je Nina 
Broznić iz Trkačko-
skijaškog kluba 
Rijeka-Čavle, a naj-
boljim sportašem 

Vladimir Babić iz Skijaškog kluba Grobničan. Kad 
govorimo o pojedinačnim nagradama veseli činjenica 
što je riječ o iznimno talentiranim i mladim sportašima, 
koji već imaju zavidne uspjehe. O Nini Broznić smo već 
pisali, a ovoga puta više prostora poklanjamo Vladimiru 
Babiću. 

Vladimir Babić je rođen 28. lipnja 1988. godine i 
živi u Buzdohnju. Skijaškim trčanjem  bavi se u okviru 
Skijaškog kluba Grobničan, a biatlonom kao član Biatlon 
kluba Jarun iz Zagreba. Prošle godine završio je Prvu 
riječku hrvatsku gimnaziju te odlučio jednu godinu 
pauzirati i posvetiti se sportskim treninzima. Ove godine 

planira nastaviti obrazovanje upisivanjem Fakulteta. Što 
će studirati još nije odlučio, dvoumi se između prava i 
poduzetništva. 

Kao uspješan sportaš i hrvatski reprezentativac 
u biatlonu, dvije je godine stipendist Općine Čavle. 
Prošla je godina za njega bila jedna od najuspješnijih 
u dosadašnjoj sportskoj karijeri jer je osvojio brojna 
prva mjesta na natjecanjima u biatlonu, koja su ga 
dovela u sam vrh hrvatskog biatlona, pa je proglašen 
najperspektivnijim mladim biatloncem za 2007. godinu. 
Osim biatlona, Vladimir se natječe i u skijaškom trčanju 
gdje je, kako kažu njegovi treneri, dokazao svoj veliki 
talent i pobijedio već više puta, iako je riječ o njegovoj 
sporednoj disciplini. Kruna uspješne 2007. godine je 
natjecanje na državnom prvenstvu, gdje je s maksimal-
nim brojem bodova osvojio prvo mjesto i postao državni 
prvak. Od pojedinačnih sportskih rezultata svakako treba 
istaknuti tri prva mjesta na hrvatskim natjecanjima, kao i 
treće mjesto na Slovenija kupu 3. 

Ove sezone rezultati su još bolji. Vladimir je sudje-
lovao na šest Europskih kupova, a od rezultata ističe 21. 
mjesto u kategoriji seniora u Bugarskoj.

Recimo još i to kako Vladimir Babić ističe odličnu 
suradnju sa Skijaškim klubom Grobničan, posebno s 
trenerom Kristianom Tomišom, a posebno je naglasio 
zahvalnost Općini Čavle na potpori koju mu pruža. 

S.B.C.

In memoriam

Umro je Šime Brtan, u 60. godini. Veliko ime NK 
«Grobničana», najbolji strijelac u njegovoj 75 godina 
dugoj povijesti.

Nisam odlazio na utakmice kad je on igrao, ali nje-
govo mi je ime ostalo duboko upisano u sjećanju, iz 
novina. Kasnije sam ga učvrstio kroz razgovore s dva 
moja prijatelja, a njegova suigrača.

I napokon, upoznao sam ga početkom 1992. go-
dine, u HV-u. Tada je on meni pričao o Mavrincima, 
o Čavlima, o nogometu. I o dva moja prijatelja, a nje-
gova suigrača. 

A o prijateljima je govorio sve najbolje. Kao pre-
thodno i oni o njemu, a čemu sam ja svjedočio dok smo 
se družili u onom nemirnom vremenu, u vojničkim 
odorama, uz protuavionske topove. 

I povremeno uz boće, briškulu i šah, uz njegov 
poslovično blagi osmjeh i toplu riječ. Zapravo, uz njeg-
ovu neizrecivu ljudsku dobrotu, s kojom je živio i dok je 
svoje sjajne igre i pogotke poklanjao «Grobničanu».

Stoga ti Šime, u ime svih svjedoka tvoje dobrote,
hvala! Jedino što ti možemo ponuditi za put u 
vječnost.

Šime Brtan

Najperspektivniji hrvatski biatlonac 
živi u Buzdohnju

Z. Kurtović



21
Gmajna, broj 10., svibanj 2008.

MOZAIK

Knjižnica

Narodni običaj
Dica. Dica su se prvo povijala sasma 
drukčije leh danaska – va plene i va 
faši. Zamotalo jih se j tako da bi došli 
ravni kod pinke. A va letnjih misecih 
kad bi harale te dičje boli, na bolna 
mesta bi jin se stavjalo križići od 
blagoslovjene masline da se od diteta 
otiraju si ti zli duhi i boli.

(Grobnički zbornik, br. 7)

Anegdota 
Črišnja. Kad smo bili dica smo 
fanj užali dešpetat pa smo I črišnje 
okoli krali. Ali stare ženske su nas 
sejno zvale kad je rabilo pobirat 
i trgat. Tako nas je jedanput i Kata 
Baba pokojna zvala da joj gremo te 
črišnje pobrat. A neboga ženska, znala 
j kakovi smo dešpetljivci i da ćemo 
više tih črišanj pojist leh nabrat, pa 
nan je smiron zijala: «Dica, fujkajte! 
Fujkajte!» Aš ako fujkaš ne moreš 
črišanj jist.

Sejno joj ni bilo boje zijat.
(Grobnički zbornik, br. 7)

Djeca su čovjekova krila
Ljubav iz dječjih usta

• Ljubav je kada znadeš da te starija 
sestra voli tako što ti pokloni svu 
svoju odjeću, a zatim ode sebi kupiti 
novu!

Lauren – 4 godine

• Ljubav je kada izađeš van i svoj 
čips ponudiš drugome, a ne čekaš 
da drugi svoj ponudi tebi!

Chrissy – 6 godina

• Ako želiš naučiti bolje voljeti, počni 
s prijateljem koji ti se ne sviđa!

Nika – 6 godina

• Ljubav je kada nekome kažeš nešto 
loše o sebi i bojiš se da te zbog toga 
neće voljeti, a onda te iznenadi tako 
da te zavoli još više!

Samantha – 7 godina

• Bog je mogao reći čarobne riječi 
da se oslobodi čavala na križu, ali 
nije. To je ljubav!

Max – 5 godina

Djeca u izrekama
• Djeca ne znaju ni za prošlost 
ni za budućnost i – što se nama 
odraslima jako rijetko događa 
– uživaju u sadašnjosti. 

(J. de la Bruyere)
• Žene nas čine pjesnicima, 
a djeca fi lozofi ma.

(M. Chazal)
• Najveća je umjetnost 
malenima pretvoriti u igru 
sve ono što trebaju učiniti.

(J. Locke)
• Djeca zatvaraju uši za 
savjete, a otvaraju oči za 
primjere.

(M. L. de la Ramee)
• Nemojte uklanjati svaki 
kamenčić koji se vašem 
djetetu nađe na putu. Da 
jednoga dana ne udari glavom 
o zid.

(R. Kenndy) Odabrao: Z. K.

Proljetne likovne radionice 
Svakog utorka i četvrtka od 18.30 do 20.00 sati, a u 
razdoblju od 4. – 27. ožujka 2008. godine, školarci su u 
čitaonici, uz druženje i zabavu, izrađivali slike i ukrase s 
proljetnim motivima. 
 
Preporuka za čitanje
Standage, Tom: POVIJEST SVIJETA U ŠEST ČAŠA 
– na zabavan način autor pripovijeda priču o povijesti 
čovječanstva kroz pojavu i povijest šest pića: (pivo, vino, 
žestoka pića, kava, čaj i Coca-Cola) 

Izbor novih knjiga
Lijepa književnost:
McEwan, I.: OKAJANJE
Zusak, M.: KRADLJIVICA 
KNJIGA
Özkan, S.: GLAS RUŽE

Kniževnost 
za djecu i mlade:
Palmer, P.: 
NOVOGRADNJA TEEN 
PONOSA (priručnik za 
zdravo odrastanje)

Stine, R.L.: ČITAČICA MISLI
Cabot, M.: PRINCEZINI DNEVNICI VII – PRINCEZA 
NA TULUMU

Stručno-popularna literatura:
Wainwright, L.: ZAPLEŠIMO (korak po korak do 
plesnog uspjeha)
Brioschi, C. A.: KRATKA POVIJEST KORUPCIJE (od 
starog vijeka do naših dana)
Keršek, E.: LJEKOVITE BILJNE I VOĆNE RAKIJE 
(kako sami možete prirediti ljekovite rakije)

Jadranka Fućak

Novos t i  i z  Knj ižn ice  Čav le

Ugodno i korisno druženje mladih likovnjaka
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Nagradna križaljka
ZABAVA

Nagrade za križaljku
u Gmajni broj 10.

1. nagrada 
Jednogodišnja požarna polica

Kvarner osiguranja, poslovnice 
Grobnik, za obiteljsku kuću

2. nagrada
Večera za dvije osobe u bistrou 

“Vlačina”
3. nagrada

Knjiga “Grobnički govor XX. 
stoljeća”

Kuvertu s kuponom pošaljite do 
10. lipnja na adresu: Općinsko 
glasilo Gmajna (za nagradnu 
križaljku) Čavle 206, 51219 

Čavle, ili ubacite u
sandučić kod ulaza

u Upravni odjel Općine

Prvi načelnik Općine, na slici

Ime i prezime

Adresa



Nagrade
Gmajna br. 9.

Prva nagrada
   Ulaznica za Leto va Kaštelu

za dvije osobe:
Elvira Ban,

Jelićeva 13, Rijeka
Druga nagrada

Grobničko zbornik broj 8
i Monografija NK Grobničan:

Orijeta Stanković,
R. Petrovića 14, Rijeka

Treća nagrada
DVD i zastavica Grobničkih 

dondolaša:
Anđelko Justinčić,

N. N. Mavrinci 34, Čavle 



OČEVIDNA 
SPOZNAJA, 
ČINJENICA

Gmajna

Autor
Z.K.
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Općina Čavle
Adresa: 51219 Čavle, Čavle 206
Tel: 208-300, 208-310; Fax: 208-311
Internet: www.cavle.hr
E-mail:
poglavarstvo@opcina-cavle.htnet.hr
Dan Općine: 1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)
Predsjednik Općinskog vijeća:
Josip Čargonja
Općinski načelnik i predsjednik
Općinskog poglavarstva: 
Željko Lambaša

Resori 
Poglavarstva:
Proračun i fi nancije
* Nada Luketić
Socijalna skrb i primarna
zdravstvena zaštita
* Ivan Kruljac
Briga o djeci, odgoj i osnovno
obrazovanje, kultura i sport
* Robert Zaharija
Komunalna djelatnost,
uređenje naselja, zaštita
okoliša, prostorno planiranje, 
razvoj gospodarstva i 
poduzetništva
* Ervin Bura

Upravni odjel
Pročelnica: Hedviga Sinko
Uredovno vrijeme:
• 8.30 – 11.00 (ponedjeljak,
   srijeda, petak),
• 9.00 – 11.00
   i 13.00 – 17.00 (utorak)

Stanovništvo
i površina
Buzdohanj
Cernik
Čavle
Grobnik
Ilovik
Mavrinci
Podčunić
Podrvanj
Soboli
Zastenice
Općina Čavle

St.
1.311
1.344 
1.248

382
14

999
464
426
198
363

6.749

Km2

2,44
2,00
2,61
3,61
0,24

10,35
1,05
0,79

59,67
1,41

84,21

Komunalno društvo 
«Čavle» d.o.o.
Adresa: 51219 Čavle
Podčudnić 109
Tel: 545-313, 545-314, 
E-mail: kdc@ri.htnet.hr
Direktor: Gojko Sobotinčić

ČAVJANSKI PUTOKAZ

OPĆINA ČAVLE

Važniji telefoni
Zdravstvene ordinacije:
• Za odrasle: 259-624
  (Lučić M.), 259-868 (Linić V.)
• Za djecu: 259-644, 250-111
• Zubar: 259-527 
Ljekarna: 250-466
Župni ured: 259-638 (Cernik),
250-150 (Grobnik)
Matični ured Čavle: 259-512
Knižnica Čavle: 208-313
Osnovna škola 
• Čavle: 259-169, 259-570
• Grad Grobnik: 296-774
Dječji vrtić «Čavlić»: 259-513
DVD Čavle:  250-285
Dimnjačar: 549-080
Pogrebne usluge: 098/257-900

Priznanja

NAGRADA ZA ŽIVOTNO DJELO
     ADELIJA HARAMIJA – BEBA, 1999.
     prof. dr.sc. IVA LUKEŽIĆ, 2001.
     VLADIMIR MAVRINAC, 2002.
     FRANJO MAVRINAC, 2004.
     ERNEST ŽEŽELIĆ, 2005.
     LEOPOLD KAMENAR, 2006.
     prof.dr.sc. JOSIPA ČAVAL, 2007.

GODIŠNJA NAGRADA
     DVD „ČAVLE“ , 1999.
     DIJANA GRUDIČEK, 2000.
     ŽD GROBNIŠĆICA, 2000.
     Društvo „NAŠA DJECA“ – Čavle, 2001.

Svi dosadašnji dobitnici javnih priznanja Općine Čavle
     KATEDRA ČAKAVSKOG SABORA 
     GROBNIŠĆINE, 2002.
     ŽOK GROBNIČAN, 2002.
     Aktiv dobrovoljnih darivatelja krvi „ČAVLE“, 2004.
     MARIJAN ŠTIMAC, 2004.
     Dramska kumpanija „TAVALONI“, 2005.
     ŽOK GROBNIČAN, 2005.
     Ženski pjevački zbor „KOREZIN“, 2006.
     NK GROBNIČAN, 2007.
     VLASTA JURETIĆ, 2007.

NAGRADA ZA IZUZETNA POSTIGNUĆA
     akademik LUJO MARGETIĆ, 2004.
     prof.dr. BOJAN POLIĆ, 2006.
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U FOKUSU

Na svečanoj sjednici Općinskog vijeća kojom će 
početi obilježavanje Dana Općine Čavle koji se 
ove godine slavi na blagdan Sv. Filipa i Jakova 

zaštitnika župe u Gradu Grobniku tradicionalno će se 

dodijeliti javna priznanja. Općina Čavle tako će dobiti 
prvog počasnog građanina akademika Petra Strčića, 
nagradu za životno djelo dobit će profesor Rajko 
Sobotinčić, a godišnju nagradu Klapa Grobnik. 

POVODOM DANA OPĆINE ČAVLE DODJELJUJU SE PRIZNANJA

Akademik Petar Strčić prvi počasni građanin Općine Čavle, a 
Klapi Grobnik godišnja nagrada 

Dobitnik nagrade za životno djelo 
prof. Rajko Sobotinčić

Akademika Petra Strčića za  priznanje počasnog građanina Općine 
Čavle predložilo je predsjedništvo Katedre čakavskog sabora Grobnišćine. 
Riječ je o uglednom doktoru povijesnih znanosti, članu Hrvatske akademije 
znanosti i umjetnosti, specijalistu za povijest zapadne Hrvatske, autoru 
šezdesetak knjiga, više stotina znanstvenih i stručnih radova te skupova 
u zemlji i inozemstvu. Njegova veza s Čavlima počinje 1962. godine 
kada je radio kao nastavnik povijesti u Osnovnoj školi Čavle i jedan je 
od važnih inicijatora gradnje nove zgrade škole. Akademik Strčić je 1992. 
godine bio član Odbora za obilježavanje 750. obljetnice boja s Tatarima 
na Grobničkom polju. Kao predsjednik Čakavskog sabora sa sjedištem u 
Žminju utjecao je na osnivanje Katedre čakavskog sabora Grobnišćine i 
od tada aktivno sudjeluje u njezinu radu.   

Prof. Rajko Sobotinčić dobitnik je nagrade za životno djelo za 
područje razvoja društvenih djelatnosti i sportske kulture. Sobotinčić 
je od najranije mladosti uključen u rad Nogometnog kluba Grobničan. 
U Upravni odbor kluba uključuje se 1963. godine, a godinu kasnije 
preuzima dužnost tehničkog referenta juniora NK Grobničan koju 
obnaša šesnaest godina. Za predsjednika NK Grobničan izabran je 
1978. godine i na toj dužnosti ostaje do 1982. godine. Za njegovog 
mandata napravljene su nove svlačionice, pomoćno igralište, a 
postavljena je i rasvjeta na igralištu. Kao predsjednik NK Grobničan 
izabran je za potpredsjednika Nogometnog saveza Hrvatske za 
područje Istre, Hrvatskog primorja i Gorskog kotara. Godine 1985. 
postaje i član Upravnog odbora Automoto kluba «Kvarner». Rajko 
Sobotinčić, po zanimanju profesor mehanike i mehaničke tehnologije 
radio je, među ostalim, kao nastavnik u Osnovnoj školi Čavle i 
direktor u Osnovnoj školi Jelenje – Dražice.

Klapa Grobnik dobitnica je godišnje nagrade Općine Čavle za 
sveukupni razvoj kulturne baštine. Osnovana je u listopadu 1997. 
godine i nedavno je velikim svečanim koncertom proslavila 10. 
godišnjicu postojanja. Kroz klapu je prošlo 25 pjevača i četiri voditelja. 
Sudionici su to svih festivala i  susreta klapa naše županije, kao i smotri 
u Dalmaciji i Istri. Pjesma koja ih je lansirala u vrh popularnosti na 
Kvarneru i Istri je «Niš ni boje od palente kompirice» s kojom je 
klapa pobijedila na Grobničkoj skali. Klapa je inicijator i organizator 
uspješnih Susreta klapa u Kaštelu Grada Grobnika, te dobitnica brojnih 
priznanja među kojima je za istaknuti prošlogodišnje treće mjesto po 

mišljenju stručnog žirija u Kaštelima. Krajem prošle godine, a u povodu 10. obljetnice 
djelovanja, Klapa Grobnik je izdala prvi nosač zvuka «Tu je jubav moja».

S. Bujan Cvečić 
SNIMIO: Roni Brmalj 


